

1151 (XV). Petition from the Association of the Women of Eséka (T/PET.5/254)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Association of the Women of Eséka concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/254, T/OBS.5/37, T/L.523),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Takes note* of the fact that the petitioners deny having written a petition protesting against the hearing granted to Mr. Ruben Um Nyobé by the Fourth Committee of the General Assembly.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1152 (XV). Petition from the Bureau of the Regional Branch of the Union des populations du Cameroun of Mungo (T/PET.5/255)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Bureau of the Regional Branch of the Union des populations du Cameroun of Mungo concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/255, T/OBS.5/33, T/L.521),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that he is still in possession of the land which he occupies in accordance with local customs.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1153 (XV). Petition from the Secretary of the Committee of Bogso-Ilanga (T/PET.5/256)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Secretary of the Committee of Bogso-Ilanga concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/256, T/OBS.5/35, T/L.523),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioner that part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that is concerned with political and economic advancement in the Territory.

*582nd meeting,
21 February 1955.*

1154 (XV). Petition from Mr. Siméon Kamgang (T/PET.5/257)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Siméon Kamgang concerning the Cameroons under French

1151 (XV). Pétition de l'Association des femmes d'Eséka (T/PET.5/254)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Association des femmes d'Eséka concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/254, T/OBS.5/37, T/L.523),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Prend note* du fait que les pétitionnaires nient avoir envoyé une pétition protestant contre l'audition de M. Ruben Um Nyobé par la Quatrième Commission de l'Assemblée générale.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1152 (XV). Pétition du Bureau de la Section régionale de l'Union des populations du Cameroun du Mungo (T/PET.5/255)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Bureau de la Section régionale de l'Union des populations du Cameroun du Mungo concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/255, T/OBS.5/33, T/L.521),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, en particulier sur le fait qu'il est toujours en possession de la terre qu'il occupe suivant la coutume locale.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1153 (XV). Pétition du Secrétaire du Comité de Bogso-Ilanga (T/PET.5/256)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Secrétaire du Comité de Bogso-Ilanga concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/256, T/OBS.5/35, T/L.523),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer au pétitionnaire la partie du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale qui concerne le progrès politique et économique du Territoire.

*582ème séance,
le 21 février 1955.*

1154 (XV). Pétition de M. Siméon Kamgang (T/PET.5/257)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Siméon Kamgang concernant le Cameroun sous administration française,